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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány az idősotthonokban tapasztalható 
problémák megoldása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Egy hónappal ezelőtt kérdeztem meg, hogy mit tesz a kormány az idősotthonokban tapasztalható
problémák  megoldása  érdekében.  A  kérdés  apropóját  az  adta,  hogy  megjelent  az  Állami
Számvevőszéknek  egy  jelentése  a  bentlakásos  idősotthonok,  különösen  az  állami  fenntartású
intézmények  hiányosságairól.  A tanulmány  súlyos  megállapításokat  tartalmaz:  940  intézmény
nagyjából 95 ezer férőhelye közül minden tizedik olyan idősotthonban található, ahol nincs elég
gondozó, vagy túlságosan zsúfolt az intézmény.
Arról is írtak, hogy a szociális intézmények száma majdnem négy százalékkal csökkent 2010 és
2019  között,  miközben  két  százalékkal  több  emberről  gondoskodtak,  az  idősekkel  foglalkozó
gondozók létszáma több mint kilenc százalékkal csökkent. Ebben az időszakban másfélszeresre
nőttek a térítési díjak, de ennél is nagyobb mértékben emelkedtek a fenntartási költségek.
Fontos  megállapítása  a  számvevőknek,  hogy bár  az  idősotthonok minden hónapban  kötelesek
jelenteni az Államkincstárnak, hogy mekkora náluk a várólista, ezt a kormány 2019 decembere óta
nem hozza nyilvánosságra.  Pedig naprakész adatok vannak országos szinten az egyes szociális
szolgáltatásokra várakozókról, amit jó lenne tudnia az érintetteknek is.
Ezekkel a megállapításokkal kapcsolatban több kérdést is feltettem, de Rétvári Bence lényegében
letudta azzal a válaszadást, hogy

1. A kormány célja az, hogy akit lehet, saját otthonában támogassanak.
2. Leírta, hogy mit tartalmaz a szociális törvény, és hogy az elmúlt években hogyan változtak 

az idősekkel kapcsolatos kiadások, adatok.



 
A kérdéseim ezzel szemben elsősorban arról szóltak, hogy mi lesz azzal a több tízezer, sokszor
beteg és teljesen magára maradt idős emberrel, aki már bent él az idősotthonokban, mit fognak
tenni a megfelelő ellátásuk érdekében most és a jövőben?
 
Érdekes egyébként, hogy a kormány láthatóan az ÁSZ megállapításait sem akarja figyelembe venni.
De  jelezném,  hogy  nem  csak  az  ÁSZ  tett  ilyen  jellegű  megállapításokat.  Már  egy  2019-ben
megjelent, idősek ellátásával foglalkozó tanulmányban is arról írnak, hogy jelentős probléma az
ellátatlanság, növekszik a gondozási deficit, a szakemberek hiánya, és „ha az állam nem értékeli át a
saját szerepét a gondozási krízisben, egyre nagyobb számban maradnak majd a rászoruló idősek
ellátás vagy bármilyen gondozói segítség nélkül”. A helyzet változatlan.
 
Orbán Viktor miniszterelnök eskütételét követő beszédében azt mondta, hogy: „Látjuk az egyházi
iskolák, kórházak, idősotthonok iránti növekvő igényt, ezek segítése munkánk fontos része lesz.” De
kérdem én: mi a helyzet az állami fenntartású intézményekkel?
 
Mindezek miatt kérdezem:

• Miért hagyják, hogy ilyen körülmények (zsúfoltság, lepusztultság, ápolóhiány) 
jellemezzék az idősotthonokat?

• Milyen intézkedéseket tesznek az ÁSZ jelentésben (is) bemutatott problémák kezelése 
érdekében?

• Tervezik-e az önkormányzati és állami fenntartású szociális intézmények 
forrásbővítését idén és a következő években?

• Miért nem teszik közzé az idősotthonok és más intézmények várólistáit?
Kérem, hogy a kérdéseimre válaszoljon!

 

Tisztelettel várom válaszát!

 
 
Budapest, 2022. június 24.
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